
SIUMUT INATSISARTUNI ILAASORTAATITAT / LANDSTINGSGRUPPEN

Den 18. juli 2012

I henhold til § 37 i forretningsorden for Inatsisartut, fremkommer jeg med følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut:

Spørgsmål til Naalakkersuisut:

Vurderer Naalakkersuisut kvotetildelingerne vedr. hellefisk for en succes?

Hvor mange har indsendt klage vedr. den kvote, der er tildelt dem?

Når Naalakkersuisut vurderer at hellefiskekvoten for Uummannaq region skal højnes med 1000 tons 
for næste år, kan man tænke at indføre denne allerede for i år?

(Aleqa Hammond, Siumut)

Begrundelse:

I forbindelse med de borgermøder jeg afholder fremkommer fiskerne med deres store utilfredshed vedr 
kvotetildelingen for hellefisk. Man mener, at vurderingsgrundlaget for den enkeltes kvote er ufuldkommen 
og man har for de tidligere år ikke set på de faktuelle forhold for deres fisketid såsom tid på værftet, 
sygdom  mm  og  har  derfor  givet  for  lave  kvoter.  Naalakkersuisut  finder  Menneskesyn  vigtig  i  deres 
koalitionsaftale, her til ønsker jeg at vide hvilke menneskesyn man har brugt i denne tildeling af kvoter til de 
enkelte fiskere.

Jeg ønsker at modtage svaret inden for 10 arbejdsdage.
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